
Beheer en onderhoud wegen kwaliteitsrapportage

Vragen van het CDA en antwoorden van het college

 
1.Churchillstraat (blz 20) fietspaden omvormen naar beton. Het asfalt is nog maar kort geleden 
aangelegd en gaat nu al weer vervangen worden naar beton.  Het fietspad  vanaf Ceram (2 x over de 
slotstraat) tot Jan Seppenplein is op dit moment voorzien van slecht asfalt met veel gaten en 
boomwortel overlast en heeft in de planning gestaan om op te knappen, het  is zelfs gemarkeerd 
geweest waar de pijnpunten zaten. Waarom staat dat fietspad niet meer in de planning en kan die niet 
eerst opgeknapt worden?

Het klopt dat er in 2015 op het gedeelte vanaf de Van Schothorststraat richting de Bouwheerstaat op 
de fietspaden (aan beide zijden) een nieuwe laag asfalt is aangebracht. Inmiddels is er toch alweer 
sprake van aanzienlijke schade door boomwortels. 

Op de gedeelten fietspad tussen de Plantagelaan en Van Schothorststraat is geen onderhoud 
uitgevoerd. Het asfalt verkeert hier in slechte staat o.a. door boomwortelsschade. 

Tenslotte kwamen de fietspaden langs te Churchillstraat met stip uit de enquête (melden van 
hinderlijke locaties in fietspaden) die in 2017 is gehouden onder de inwoners.

2. Fietspad Slotstraat
De uitvoering vindt dit jaar plaats. De voorbereiding heeft langer geduurd, omdat er een herinrichting 
plaatsvindt met daarin een verbreding van het fietspad en het naastgelegen trottoir. 

Er is nog heel veel oranje gekleurd en geeft de situatie per 2018 weer hoe zit het met 2019, zijn die 
cijfers nog niet bekend?

Nee, deze zijn nog niet bekend. De aanstaande meting (weginspectie 2020) bepaalt de kwaliteit in 
2019. 



Vragen van de CU en antwoorden van het college

1.Oproep tot extra inzet, zo nodig met extra financiën, om het kwaliteitsniveau van de wegen tot ruim 
basis te realiseren.

We roepen het college op om het kwaliteitsniveau van de wegen tot ruim basis te realiseren en, indien 
dit nodig is, naar de raad te komen met een voorstel voor extra financiën.

Uw oproep zien wij als een ondersteuning van de voorbereidingen die wij reeds treffen om een 
voorstel aan de raad voor te leggen. We betrekken dit voorstel bij de beleidstoevoegingen 2021 en 
verder (kadernota / begroting).

2.Op veel binnen wegen mag nog max 60 km gereden worden. Dit wordt aan het begin van zo’n zone 
met borden aangegeven. Kan er in zo’n 60 km zone ook op de weg op meerdere plekken ‘60’ 
aangebracht worden om bestuurders te attenderen dat ze zich in een 60 km zone bevinden?

Het is mogelijk om binnen een 60 km/uur-zone herhalingsborden te plaatsen. Dit speelt vooral bij 
grotere zones of lange 60 km/uur-wegen. We gaan hier wel terughoudend mee om, om een wildgroei 
aan bebording te voorkomen. De voorkeur gaat uit naar een herkenbare inrichting van de weg waar 
de maximumsnelheid uit blijkt. Het aanbrengen van de maximumsnelheid met markering op de rijbaan 
wordt alleen gedaan bij de ingangen van een zone, in combinatie met zonestrepen. 

3.Op veel binnenwegen is geen belijning aangebracht dat is niet bevorderlijk voor de veiligheid. Veel 
binnenwegen zijn bochtige wegen en belijning zorgt er dan voor, bij donker en mistig weer, dat 
bestuurders eerder de bochten zien en dat bevordert de veiligheid op de weg. Belijning in het midden 
of aan de randen van de weg kan helpen de veiligheid te bevorderen. In welke gevallen wordt er 
belijning aangebracht op de weg en zou dat op meerdere wegen kunnen gebeuren?

Het aanbrengen van een aslijn past niet binnen de inrichtingskenmerken (richtlijnen) van een 60 
km/uur-weg. Het aanbrengen van een kantmarkering wordt met name op de bredere wegen gedaan, 
met als doel de rijbaan visueel te versmallen. Indien er sprake is van een veel gebruikte fietsroute 
worden er (indien voldoende wegbreedte) fietssuggestiesstroken toegepast. Bij smallere 60 km/uur-
wegen wordt doorgaans geen kantmarkering toegepast.

Vragen van Lokaal Belang en antwoorden van het college

Lokaal Belang heeft deze rapportage geagendeerd, omdat we ons zorgen maken over de 
achterblijvende kwaliteit van de wegen en de oorzaken daarvan. LB wil zo snel als mogelijk toe naar 
minimaal een basiskwaliteit voor alle wegen in de gemeente, aangezien dit bijdraagt aan de 
verkeersveiligheid voor onze inwoners en een goede bereikbaarheid. Overigens is deze kwaliteitseis 
van niveau ‘basis’ eerder al vastgelegd via een aangenomen amendement op 15 juni 2016, bijna 4 
jaar geleden. Kwaliteitsniveau ‘Basis’ heeft als rapportcijferrange 5,5 – 7,4. Nu zien we in de 
rapportage dat de verwachte kwaliteitsstijging zich om verschillende redenen niet heeft doorgezet, 
maar dat het gemiddelde kwaliteitsniveau van het totale verhardingsareaal gelijk is gebleven (5,3). Dat 
vinden wij teleurstellend.  

Lokaal Belang heeft de volgende vragen:

1. Vraag bij Pag.3 “In 2020 wordt het ambitieniveau mogelijk wel bereikt, maar de kans is reëel dat dit 
tegen de ondergrens ligt. Bij een onverwacht snellere kwaliteitsdaling, als gevolg van bijvoorbeeld een 
‘slechte’ winter, is er geen buffer om dit op te vangen” 

Deze opmerking in de rapportage komt ons nogal onzeker en magertjes over. Richten we ons als 
gemeente op het minimum, een 5,5? Is het college het met ons eens dat we hierbij een 6-jes cultuur 
toch niet moeten willen? 

Dit kan worden gezien als een waarschuwing voor (attendering op) een niet wenselijke situatie. Dit 
sluit aan bij de voorbereidingen die wij reeds treffen om een voorstel aan de raad voor te leggen. We 
betrekken dit voorstel bij de beleidstoevoegingen 2021 en verder (kadernota / begroting).



2. De gemiddelde kwaliteit van de asfaltverhardingen stijgt van een 4,6 naar een 4,9. Daarmee ligt het 
kwaliteitsniveau nog ruim onder het ambitieniveau. Lokaal Belang maakt zich vooral zorgen om de 
kwaliteit van de wegen in het buitengebied. Die staan genoteerd met een ruime onvoldoende (4,3) We 
hebben nog 1 jaar!! Hoe gaan we die slag dan maken?  

In 2020 en 2021 is op een aanzienlijk aantal wegen in het buitengebied onderhoud gepland. Zie 
verder antwoord bij vraag 1.

3. Vraag bij pag. 12 “Voor de asfaltverhardingen geldt hetzelfde als voor de elementenverhardingen 
binnen de woonwijken, namelijk nu veilig houden met beperkt onderhoud en de ontwikkelingen rond 
de energietransitie en klimaatadaptatie afwachten” en de opmerking “De aankomende jaren wordt 
meer duidelijk over de aanpak in woonwijken” 

Kan het college nader ingaan op de koppeling met klimaatadaptatie en de energietransitie? Wat zijn 
de verwachte gevolgen voor het wegenonderhoud? Waar wordt aan gedacht? Moeten alle straten 
open? Hoe lang gaan we hierop wachten? Spreken we dan over jaren?  

Klimaatadaptatie: De maatregelen vanuit de klimaatadaptatie worden in de aankomende jaren 
concreet. Het Basis Rioleringsplan (BRP) Voorthuizen wordt dit jaar afgerond. Het Basisrioleringsplan 
Barneveld wordt de aankomende opgesteld. Daaruit wordt duidelijk wat nodig is om klimaatbestendig 
te worden. De verwachting is dat dit aanzienlijke gevolgen heeft voor het wegenonderhoud i.v.m. de 
verwachte (riolerings)maatregelen wat betreft vergroten capaciteit waterberging, waterafvoer en het 
scheiden van regenwater van het en vuilwater. Dit biedt vooral kansen om gelijktijdig de kwaliteit van 
de verhardingen te verbeteren, maar ook de inrichting (bijvoorbeeld verkeerskundig). 

Energietransitie: Het kan/mag niet zo zijn dat de aanpak van de woonwijken hierdoor nog jaren niet 
plaatsvindt. Op dit moment is nog niets concreet. Ook onduidelijk op welke termijn wel. Het is de 
bedoeling om binnen enkele jaren te starten met wijkgerichte aanpak. Het hierin meenemen van de 
(mogelijke) maatregelen vanuit de energietransitie is wenselijk, maar of dat haalbaar is, is nog een 
vraag. 

4. Als het uitgangspunt dan is Veilig houden met beperkt onderhoud en de ontwikkelingen afwachten, 
hebben we het dan alleen over losse stoeptegels en oplappen van putten in de weg of wordt er ook 
rekening gehouden met verkeersveiligheid? Wij vinden het belangrijk dat verkeerskundigen verder 
kunnen met plannen die gericht zijn op een veilige infrastructuur en het verkleinen van de kans op 
ongelukken. Moet dat ook allemaal wachten totdat er duidelijkheid is over de energietransitie? Hoe 
gaat het college daarmee om?  

De veiligheid voor de bewoners en andere gebruikers is het belangrijkste. Wanneer het nodig is 
worden daarom verkeerskundige aanpassingen vooruitlopend uitgevoerd.

5. Waar aan de ene kant geïnvesteerd wordt in kwaliteitsverbetering, doen zich ook situaties voor 
waarbij de kwaliteit van de wegen en bijvoorbeeld trottoirs juist, soms acuut, wordt aangetast en er 
schade is ontstaan, zoals genoemd op pag 10 en 11. LB heeft de volgende vragen over hoe er door 
het college en anderen met deze schades wordt omgegaan: 

a. 2.5.1.:  Door het niet tijdig uitvoeren van onderhoud neemt de ernst en omvang van schades toe. In 
hoeverre heeft de aannemer die zijn werkzaamheden niet heeft uitgevoerd en zijn afspraken niet 
nakwam hier schuld aan en is hij hier verantwoordelijk voor te houden? En in hoeverre zijn de 
meerkosten voor dit jaar t.o.v vorig jaar te verhalen op deze aannemer? Is het college van plan hier 
nadere actie op te ondernemen? 

b. Is schade veroorzaakt (zoals gemeld onder 2.5.3.) door een externe partij, door verkeerd 
geparkeerde auto's, geplaatste containers en bouwverkeer t.b.v verbouwingen te verhalen op de 
veroorzaker? En wie gaat de herstelwerkzaamheden uitvoeren? Is het college bereid hierbij initiatief te 
nemen om tot een oplossing te komen? 

a. De aannemer wordt hier door de gemeente volledig verantwoordelijk voor gehouden. Inmiddels zijn 



de eerste herstelwerkzaamheden ingepland. Deze worden volledig door de betreffende aannemer en 
op zijn kosten uitgevoerd. 

b. Ja, daarop wordt, binnen de grenzen van de mogelijkheden en wat te achterhalen is, actie 
ondernomen. 

6. We hebben al lange tijd niets meer vernomen over de ontwikkelingen rond de Prins Hendrikweg. De 
klachten van de omwonenden zijn er nog steeds en men geeft aan dat er weinig schot in de zaak zit. 
Kan het college aangeven wat de laatste stand van zaken is en wat er ondernomen wordt om de 
situatie te verbeteren? Is het college het met ons eens dat er duidelijkheid dient te komen over de 
inrichting en overdracht van de weg? Want dit leidt er ook toe dat er duidelijkheid komt over de 
verantwoordelijkheid voor de kwaliteit en het onderhoud van de weg, wat ook weer bijdraagt aan 
verkeersveiligheid.

Op 23 maart jongstleden is uw fractie hierover per mail geïnformeerd: 

“De afdeling ruimtelijke ontwikkeling is in overleg met de Posthumagroep om te bekijken of zij binnen 
het bestaande bestemmingsplan een ontwikkeling kunnen realiseren. Als hier meer duidelijkheid over 
is zal er ook meer duidelijkheid komen over de situatie rond de inrichting en overdracht van de weg. 
Het heeft door capaciteitsbeperkingen de afgelopen tijd geen hoge prioriteit gehad. Ik heb begrepen 
dat er nu weer contact is met de Posthumagroep. Zij moeten nog informatie aanleveren voordat een 
goede beoordeling kan plaatsvinden.”

Vragen van de SGP en antwoorden van het college

1.Allereerst wil ik opmerken dat er de laatste jaren een behoorlijke inhaalslag op kwaliteit is gemaakt 
op vooral de buitenwegen. Het aanbrengen van o.a. bermbeton heeft daar behoorlijk aan bij 
gedragen. Vorig jaar heb ik al gewaarschuwd dat op een aantal wegen de overgang tussen de 
bermbeton en de asfaltdeklaag op een aantal plaatsen (behoorlijk) schade vertoont. Als dergelijke 
schades niet direct worden aangepakt dan wordt dit snel groter en erger. Een adequate aanpak is 
gewenst. Vallen deze schade onder de garantie van de aannemer (kwaliteitsborging)? 

Welke wegen worden concreet bedoeld? Voor een aantal wegen valt het herstel hiervan inderdaad 
onder de garantie van de aannemer o.a. de Dwarsgraafweg. 

2.Het rapport had m.i. wel wat concreter gekund. Men valt vaak in herhaling. Zeer teleurstellend vind 
ik blz. 15, 3.2 Uitgeteld onderhoud 
Wat is oorzaak dat de aannemer de afspraken niet is nagekomen? Dit zegt nogal wat over de inzet, 
betrouwbaarheid, expertise van de aannemer of, vanuit de opdrachtgever, over de aansturing, 
voorbereiding, tijdig aanbesteden, duidelijke instructies enz. Graag hierover een duidelijke uitleg hoe 
dit is gekomen en hoe we dat gaan voorkomen. 

De aannemer staat helaas in de markt bekend als ‘cowboy’ met een lage betrouwbaarheid. Dat is in 
Barneveld bevestigd en dat is te betreuren. De wijze van acteren is verre van wenselijk geweest. 
Bijvoorbeeld het niet nakomen van afspraken, beloften doen en deze vervolgens niet nakomen, het 
leveren van onvoldoende kwaliteit enz. De gemeente heeft het nodige gedaan om duidelijk te maken 
dat een dergelijke werkwijze niet geaccepteerd wordt. Dit zonder voldoende resultaat / verbetering. 
Zodoende is besloten het contract vroegtijdig te beëindigen. 

3. Hoe gaan we herhaling voorkomen?
Voor het volgende contact wordt met de inkopers overlegd welke mogelijkheden er zijn om een 
dergelijke aannemer niet weer te krijgen. Omdat het contract Europees aanbesteed moet worden, is 
uitsluiting niet mogelijk wanneer voldaan wordt aan de aanbestedingsvereisten. 

Is er nu een andere aannemer die dit op gaat pakken? Hoe gaan we een inhaalslag maken? 

De uit 2019 resterende locaties worden binnenkort opnieuw aanbesteed (meervoudig onderhands) en 
vervolgens uitgevoerd. Daarnaast wordt er een nieuwe meerjarig contract opgesteld dat bedoeld is 
voor het uitvoeren van het onderhoud in de aankomende jaren. 



4.Er is veel niet gedaan, dus uitgesteld, wat voor budget is dan nog over van 2019 en dit jaar 
beschikbaar voor extra onderhoud? 

Ja.

5.Het extra budget van 1,5 milj. per jaar is dit jaar voor het laatst. Neem dit mee in de kadernota voor 
de komende jaren, het is nodig gezien de kwaliteit van de wegen. Hoe gaat u dit concretiseren?

Uw oproep zien wij als een ondersteuning van de voorbereidingen die wij reeds treffen om een 
voorstel aan de raad voor te leggen. We betrekken dit voorstel bij de beleidstoevoegingen 2021 en 
verder (kadernota / begroting).

 
6.We hebben de afgelopen winters nauwelijks winter gehad. Er is heel weinig gestrooid. Terwijl hier 
jaarlijks behoorlijke bedragen voor worden gereserveerd. Wat gebeurd er met deze budgetten? Wordt 
er een spaarpot gevormd of wordt dit gebruikt/ingezet voor extra onderhoud? Daarom begrijp ik 
onderstaande zin niet goed.  
Blz. 13:De kans is reëel dat in 2020 het kwaliteitsniveau tegen de ondergrens ligt van het 
ambitieniveau en dat er een zeer beperkte buffer is om de versnelde kwaliteitsdaling door bijvoorbeeld 
een ‘slechte’ winter op te vangen.

Hiervoor worden geen separate bedragen gereserveerd. In het verleden zijn hiervoor weleens 
aanvullende budgetten aangevraagd.
Met de zin wordt bedoeld dat een winter met veel strooirondes het asfalt sneller in kwaliteit daalt. 
Daardoor is meer onderhoud nodig terwijl het beschikbare onderhoudsbudget gelijk is. Bij een 
kwaliteitsniveau tegen de ondergrens van Basis (cijfer 5,5) is de kans dan groot dat de kwaliteit weer 
daalt naar Laag (<5,5).

7. Naar mijn mening wordt er wel heel veel tijd en geld gestoken in analyses, onderzoeken, schouwen, 
enz. enz. Daarom de volgende vragen:
Hoeveel geld is er jaarlijks nodig voor:

 Analyses, onderzoeken, besprekingen enz. 

Gaat met name om jaarlijkse weginspectie (25-30 K), verhardingsonderzoeken om juiste maatregel te 
bepalen, onderzoek naar teerhoudendheid en kwaliteit vrijkomende grond uit bermen (50-75K). 

 Voorbereiding, tekeningen, bestekken, aanbestedingen 

Voor VAT-kosten (Voorbereiding – Administratie – Toezicht) is het gebruikelijk om te rekenen 15 tot 20 
% over het totaal beschikbare budget. Dit budget (grotendeels personele kosten eigen mensen) is ook 
echt wel nodig om te zorgen voor juiste maatregelbepaling, een gedegen voorbereiding en voldoende 
toezicht tijdens te uitvoering. 

 Uitvoering 

Beschikbaar budget minus circa 15% VAT en kosten analyse, onderzoek

8.Blz. 13: De aankomende periode wordt gebruik voor verdere analyse en onderzoek om helder te 
krijgen of en, zo ja, welke aanvullende maatregelen nodig zijn. Deze kunnen betrokken worden in de 
beleidsafwegingen in de kadernota 2021.

Dit betreft uitsluitend eigen uren. Geen kosten gemaakt door externen.

9. Oorzaken (4) kwaliteitsdaling, blz. 11:
Veiligheid is bijzonder belangrijk, vooral voor de mindervaliden, ouderen en jongeren. Hoeveel 
klachten komen er gemiddeld wekelijks binnen en wordt daar direct op ingespeeld?

Per week ontving de gemeente gemiddeld 36 meldingen gerelateerd aan beheer wegen. De 
meldingen zijn divers en hebben niet allen betrekking op veiligheid. Afhankelijk van de urgentie is de 



behandeltermijn enkele uren tot maximaal 5 dagen. Het is niet in alle gevallen mogelijk en/of mogelijk 
dat een melding binnen de vastgestelde periode wordt opgelost. In die gevallen geldt de afspraak dat 
de melder geïnformeerd wordt over de stand van zaken en de verwachte afhandeltermijn.

10.Kabels en leidingen. De gemeente heeft toch als beheerder van de openbare ruimte toezicht op 
deze werkzaamheden en hoe men het achterlaat? Dan kunnen we de kabelaars niet de schuld geven. 
Kies er anders voor om zelf de verhardingen te herstellen en laat men daarvoor betalen. Hoe gaan we 
dit concreet oppakken? 

Er is een collega die fulltime toezicht houdt op werkzaamheden door nutspartijen. Toch blijft het lastig 
om alles voldoende te controleren. Over het in eigen beheer herstellen van verhardingen is 
nagedacht. Het is de bedoeling om hiermee binnenkort en pilot uit te voeren. Het herstel in eigen 
beheer heeft naast voordelen, ook de nodige haken en ogen waarover eerst intern en vervolgens met 
de nutspartijen overeenstemming nodig is.

11.Parkeerdruk. In de nieuwste woonwijken met voldoende parkeerplaatsen rijdt men bij verhuizingen 
en tuinaanleg ook  over de nieuwe tegelverhardingen. Vervolgens wordt het niet hersteld. Hier helpt 
strikt handhaven en verbaliseren het beste. Wilt u dit met de afdeling handhaving concretiseren? 

Antwoord: Ja, daarover is overleg met handhaving (BOA’s). 

12.Bouwwerkzaamheden: ook hier geldt, handhaven! Van te voren schouwen en de schade verhalen 
op de bouwer(s). Desnoods met een garantiebedrag. Toezicht? 

De schouw vooraf (0-meting) en na afronding vindt zoveel als mogelijk plaats. Dit geldt met name voor 
de grote bouwprojecten. Particuliere bouwwerkzaamheden worden lang niet altijd gemeld. 

Hinderlijk overgangen fietspaden:
Hier is nog een behoorlijk inhaalslag te maken. Wanneer is dit gereed? Ook hier (te)veel onderzoeken 
enz. Concreet: de handen uit de mouwen en aanpakken! Graag een concrete ‘harde’ planning.

De hinderlijke overgangen die binnenkwamen vanuit de bewoners-enquête in 2017 zijn opgelost. 
Tijdens de weginspectie worden hinderlijke overgangen genoteerd en vervolgens aangepakt.

Winkelgebied: bekijk dit eens na een heftige regenbui, waar blijven de plassen staan. Waar hobbel je 
met de fiets doorheen? Er is nog heel veel op te herstellen. Een paar weken een stratenmakersploeg 
en veel ergernissen zijn opgelost. 

We nemen dit advies ter harte. 


